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Nuuk, den 14. april 2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1) 

Billeder taget af en jagtbetjent i Sydgrønland giver endnu et skræmmende 

eksempel på lomviebestandens drastiske tilbagegang. Giver de nye billeder fra 

Sydgrønland anledning til, at Naalakkersuisut vil ændre i den kommende 

fuglebekendtgørelse? 

 

2) 

Naalakkersuisut lægger jo op til, at forårsjagten udvides, af hensyn til 

selvforsyningen. Dette er ellers i direkte modstrid med den biologiske 

rådgivning. Har Naalakkersuisut overvejet at selvforsyningen kan være i endnu 

større fare, hvis lomvien udryddes? Hvorfor vægter dette mod-argument ikke 

tungere, ud fra et forsigtighedspricip. 

 

3) 

I januar skrev Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug til mig, at det 

ikke ligger i den grønlandske kultur, at udrydde fangstdyr. Hvis det vitterligt 

forholder sig sådan, hvad er så årsagen til, at der fastsættes kvoter på landets 

levende ressourcer? Mener Naalakkersuisut dybest set at alle kvoteringer bør 

ophæves eller finder Naalakkersuisut en værdi i, at der fastsættes kvoter for at 

regulere fangst og fiskeri?  

 

4) 

Hvornår kan vi forvente at arbejdet med fuglebekendtgørelsen er færdig?  

 

(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen) 

 

Begrundelse 

I januar måned1 fik jeg et dybt besynderligt svar på mit § 37 spørgsmål om lomvie-

jagten og den kommende fuglebekendtgørelse. Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og 

Landbrug argumenterede for, at man ikke kunne frede lomvien fordi så lærer vores børn 

ikke vores madkultur at kende. Man kan jo også omvendt sige, at hvis lomvien udryddes, 

så lærer de kommende generationer heller ikke lomvien at kende. Nu er det kommet 

frem, at den lokale jagtbetjent i Sydgrønland har konstateret at Tupersuartuut-

delkolonien er i kraftig tilbagegang. Det bekræfter de værste anelser. Jeg spekulerer på, 

hvor længe Naalakkersuisut kan benægte fakta, alene fordi det ikke passer ind i de 

politiske ambitioner og den grundlæggende modstand overfor kvoteringer og 

reguleringer.  

 

Jeg skal anmode om svar indenfor 10 arbejdsdage.  

 

                                           
1 http://inatsisartut.gl/documents/para3637/2016/svar/010_Lomvier_najn_svar.pdf 
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